



# FROCS News #23



## FRiends Of the Centaure Society Hofheim/Lubbock

### 11<sup>th</sup> Annual Meeting of the FROCS

Centaure Aficionados & all wanna be friends

September 18/19, 2021 – 4<sup>th</sup> Announcement

#### Prospects

For a few days now a moderate increase of the Corona incidence is reported. Possibly a few soccer aficionados were less careful or forgot the date of their second vaccination. Whatever, please, see to it that you got your second shot by early September. We all wish to enjoy a stress-free 11<sup>th</sup> Meeting.

#### What a Small World the Centaure World is

For the first time German FROCS stumbled over RNMA 1<sup>st</sup> var./2<sup>nd</sup> sub-var. #10422 at the Kassel gun show (WBK) in November 2018 at a dealer's booth. The dealer presented the original Bärbel Harlos sales slip of the first owner dated June 16, 1971. Some previous had replaced the factory grip by a bronze grip in Tiffany style made by Uberti. Unfortunately, he did a lousy fitting job.

We assume the barrel lug of #10422 was stamped with the **perron** only in 1971 whereas the current caliber mark reading **Kal. 44 (44 in italics)** has been applied probably in Germany.



RNMA #10422 re-discovered in November 2018 with Tiffany grip and strange caliber stamp Kal. 44 on barrel lug; in 2021 transformed into Centaure carbine

A few weeks ago a FROCS from northern Germany could liberate #10422. He removed the ill-fitting Tiffany grip and replaced it with the shoulder stock of an Uberti "Colt 1872 SAA Carbine" found in his spare parts bin.

Now he owns a pretty and handy **Centaure carbine**

### 11. Jahrestreffen der FROCS

Centaure-Fans & alle, die es werden möchten

18./19. September 2021 – 4. Mitteilung

#### Aussichten

Seit ein paar Tagen wird ein moderater Anstieg **Corona-Inzidenz** berichtet. Vielleicht waren einige Fußballfans zu unvorsichtig oder vergaßen ihren Termin für die Zweitimpfung? Wie auch immer: Bitte, seht zu, dass Ihr bis Anfang September Eure Zweitimpfung erhalten habt. Damit wir alle ein stressfreies 11. Treffen haben.

#### Wie klein ist doch die Centaure-Welt

Auf der **Waffenbörse in Kassel (WBK)**, November 2018, stolperten deutsche FROCS bei einem Händler erstmals über **RNMA 1. Var./2. Subvar. #10422**. Der Händler konnte die originale Rechnung des Erstkäufers bei Bärbel Harlos vom 16. Juni 1971 vorlegen. Ein Vorbesitzer hatte den Werksgriff durch einen Uberti-Bronze-Griff im Tiffany-Stil ersetzt, leider schlecht angepasst.

Ursprünglich war #10422 auf dem Laufansatz wohl nur mit dem **Perron** versehen, der vorliegende Kaliberstempel **Kal. 44 (44 kursiv)** wurde vermutlich erst in Deutschland angebracht.



RNMA #10422 im November 2018 mit Tiffany-Griff wiederendeckt, seltsamer Kaliberstempel Kal. 44 auf Laufansatz, in 2021 umgebaut zum Centaure-Carbine

Vor einigen Wochen nun erwarb ein norddeutscher FROCS #10422, entfernte den Tiffany-Griff und ersetzte ihn durch den Anschlagschaft von einem Uberti "Colt 1873 SAA Carbine" aus seiner Ersatzteilkiste.

Jetzt besitzt er einen hübschen und handlichen **Centaure-Carbine**.



# FROCS News #23



## "Lure" at our Traditional Exhibition – Sunday, September 19, 2021

One of the highlights of this year's exhibitions is probably the **Confederated States** percussion revolvers. Comparable exhibits in their quality are not available in the market place. In addition to the more "usual suspects" **1860 Schneider & Glassicks** and **1862 Griswold & Gunnisons** in historically correct .36 caliber look awe at two Texian Civil War revolvers, namely an **1862 Dance & Brothers Navy** and the mighty **1862 Tucker & Sherrard Low Hammerspur Dragoon**. In addition you can admire an **1862 Leech & Rigdon**. Where they are coming from and how they came about is a story for the campfire.

With a little bit of luck one of the rare and tiny **Palmetto Colt 1855 Root Pocket .31 cal.** can be brought into the country in due time.



From left: Mississippi made 1862 Leech & Rigdon, Texas made 1862 Dance & Brothers Navy

In all likelihood further rare and unusual **Neo-Classikers** of conversions' fame can be observed in action at the Centaure Match on September 18, 2021: **Colt 1847 Walker Long Cylinder Field Conversion** or **Richards-Mason Connecticut Conversions**, **1862 Tucker & Sherrards "Texas" Field Conversions**, possibly one or more **Centaure Richards (R1)** and also short barreled variants of the "**Mystery**" conversion.

Through FROCS News #21 of April you were informed which exhibits are requested for our display. Hence, please send your list quickly highlighting those **Centaures** and/or **Neo-Classikers** you are prepared to make available for the show. You have questions? Please, give me your call or send an email. Thanks for your support. A demanding exhibition will most certainly evolve from our team effort.

## "Köder" bei unserer traditionellen Ausstellung – Sonntag, 19. September 2021

Einer der Höhepunkte der diesjährigen Ausstellung dürften dieses Jahr die Südstaaten-Perkussionsrevolver sein. Vergleichbare Exponate in der vorliegenden Qualität existierten nicht am Markt. Freut Euch neben den "üblichen Verdächtigen" **1860 Schneider & Glassicks** und **1862 Griswold & Gunnisons** im historisch korrekten Kaliber .36 auf zwei texanische Bürgerkriegsrevolver, nämlich einen **1862 Dance & Brothers Navy** und einen mächtigen **1862 Tucker & Sherrard Low Hammerspur Dragoon**. Weiterhin wird ein **1862 Leech & Rigdon** zu bewundern sein. Woher sie kommen und zur Hintergrundsgeschichte gibt's einiges zu erzählen.

Mit etwas Glück bekommen wir auch einen der seltenen kleinen **Palmetto Colt 1855 Root Pocket Kal. .31** rechtzeitig ins Land.



Von links: Mississippi-Fertigung 1862 Leech & Rigdon, 1862 Dance & Brothers Navy aus Texas

Höchstwahrscheinlich gibt's weitere seltene, ungewöhnliche **Neo-Classiker** berühmter Conversions beim Centaure-Match in Aktion am 18. September 2021 zu beobachten: **Colt 1847 Walker Long Cylinder Field** oder eine **Richards-Mason Connecticut Conversion**, **1862 Tucker & Sherrards "Texas" Field Conversions**, vielleicht sogar eine **Centaure Richards (R1)** und auch kurzläufige Varianten der "**Mystery**" Conversion.

Durch FROCS-News #21 vom April seid Ihr informiert, welche Exponate wir weiterhin ausstellen möchten. Schickt mir also bitte zügig Eure Listen der **Centaure** und/oder **Neo-Classiker**, die Ihr für die Ausstellung zur Verfügung stellen möchtet. Ihr habt Fragen dazu? Dann ruft an oder schickt eine E-Mail. Danke für Eure Unterstützung. Gemeinsam stellen wir sicher eine knackige Ausstellung auf die Beine.



# FROCS News #23



## Our Program & other Infos – Actualized Again

The revised preliminary program is attached. Further actualizations will surely be following. They will be attached to future FROCS News.

Also attached are

# **Announcement** (revised) and details on the **Centaure percussion revolvers & conversions match**,

# **List of hotels & boarding houses** in the area (if you are not camping or parking your RV on the site of the SC 1968 Klein-Umstadt, or sleeping in your camp bed in a corner of the air gun range),

# **Registration form** (revised) and other useful information.

## Unsere Programm & sonstige Infos – wieder aktualisiert

Beiliegend das überarbeitete, vorläufige Programm fürs Treffen. Weitere Aktualisierungen werden sicherlich folgen und an zukünftige FROCS News angehängt. Weiterhin beigefügt sind

# **Ausschreibung** (überarbeitet) und Details des **Centaure-Perkussionsrevolver- & Conversions-Match**,

# **Liste von Hotels & Pensionen** in der Gegend (falls Ihr nicht auf dem Gelände des SC 1968 Klein-Umstadt zeltet, dort mit dem Wohnwagen parkt bzw. das Feldbett in einer Ecke des Lupi-Standes aufschlägt),

# **Anmeldung** (überarbeitet) und weitere nützliche Informationen.

## Another Little Puzzle

Nobody will probably doubt that **Kirk Douglas, Clint Eastwood** and **John Wayne** were and still are iconic actors in famous Western movies.

Let's talk body height of the three gentlemen: At the peak of their popularity who was/is the tallest and who was/is the shortest of the three?

The FROCS or Centaure Aficionados mailing me the first correct answer is getting three (3) free beers in Klein-Umstadt, the second correct one two (2), the third correct one one (1).

So, hurry up!

## Noch ein kleinen Rätsel

Es dürfte keine Zweifel geben, dass **Kirk Douglas, Clint Eastwood** und **John Wayne** kultige Schauspieler berühmter Western waren und sind.

Jetzt geht's um die Körpergröße der drei Herren. Was war/is der Größte und wer war/is der Kleinste auf dem Höhepunkt ihrer Popularität?

Der FROCS oder Centaure-Fan, der mir zuerst die richtige Antwort mailt, bekommt bei unserem Treffen in Klein-Umstadt drei (3), der zweite zwei (2), der dritte ein (1) Freibier.

Auf geht's!

## Forthcoming Cowboy Shoots and other Events

- Aug. 3 to 7, 2021: **Philippsburg Star 2021 International German Championship - Cowboy Action Shooting - at the BDS Range, Philippsburg/Germany**

<http://www.bds-westernschiessen.de/index.php/de/dm-phillipsburg/2-dm-phillipsburg-de/1-internationale-deutsche-meisterschaft-2021-cowboy-action-shooting>

- Feb. 28 to March 6, 2022: **End of the Trail (EOT) 2022 World Championship - Cowboy Action Shooting - at Ben Avery Shooting Range, Phoenix, AZ, U.S.A.**

<https://forums.sassnet.com/index.php?/topic/319265-eot-2022-ben-avery-february-28-march-6th-2022/>

## Künftige Western-Matches und sonstige Events

- 3. bis 7. August, 2021: **Philippsburg Star 2021 Internationale Deutsche Meisterschaft - Cowboy Action Shooting - auf der BDS Schießanlage Philippsburg, Philippsburg/Deutschland**

<http://www.bds-westernschiessen.de/index.php/de/dm-phillipsburg/2-dm-phillipsburg-de/1-internationale-deutsche-meisterschaft-2021-cowboy-action-shooting>

- 28. Feb. - 6. März 2022: **End of the Trail (EOT) 2022 Weltmeisterschaft - Cowboy Action Shooting - auf der Ben Avery Schießanlage, Phoenix, AZ, U.S.A.**

<https://forums.sassnet.com/index.php?/topic/319265-eot-2022-ben-avery-february-28-march-6th-2022/>